
GEMEENTE SINT-LAMBRECHTS-WOLUWE

Aanwezig

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK GEWEST

Uittreksel uit het register der beraadslagingen van de Gemeenteraad
 

Ariane Calmeyn, Voorzitster ;
Olivier Maingain, Burgemeester ;
Delphine De Valkeneer, Jacqueline Destrée-Laurent, Eric Bott, Tamara Liénart, Gregory Matgen,
Philippe Jaquemyns, Charles Six, Michaël Loriaux, Schepenen ;
Fabienne Henry, Jean-François Thayer, Amélie Pans, Kurt Deswert, Marie-Jeanne Peti Mpangi ,
Elsa Boonen, Jorge Diaz Cornejo, Ariane Wautelet, Eléonore Simonet, Myriam Wallaert-Gob,
Louise Ngandu Lukusa, Adeline Westerling, Isabelle Delacroix, Isabelle Gobert, Francine Brunin,
Gaëtan Mestag, Sarah Bouchetob, Gaëtane Lurquin, Alain Neufcoeur, Martial Van Den Broeck,
Jean-Louis Hanff, Anne Broche, Aurore Le Gal, Catherine de Buck van Overstraeten, Fanny
Rateau née Grossin, Els Philips, Isabelle Hannepin, Fabrice Dury, Fiona Bastien,
Gemeenteraadsleden ;
Patrick Lambert, Gemeentesecretaris.
 

Zitting van 16.12.24

#Onderwerp : Motie ter bevestiging van de volledige steun voor het behoud van de zes politiezones in
het Brussels Gewest, ingediend door dhr. Mestag (LB), dhr. Van den Broeck (Les Engagés) et mw.
Petit Mpangi (LB), met inbegrip van de amendementen voorgesteld door mw. Wautelet (PS). # 

Openbare zitting

De Gemeenteraad van Sint-Lambrechts-Woluwe, in openbare zitting bijeen,

Gelet op artikel 4 van de wet van 07/12/1998 tot organisatie van een geïntegreerde politiedienst
gestructureerd op twee niveaus, die bepaalt dat de coördinatie van het lokale politiebeheer een nationaal
veiligheidsplan vereist, opgesteld door de Ministers van Binnenlandse Zaken en Justitie;

Gelet op haar artikel 9 dat bepaalt dat de indeling van het grondgebied van het administratief arrondissement
Brussel-Hoofdstad in politiezones slechts kan gebeuren op advies van de betrokken burgemeesters, de
procureur des Konings en de gouverneur, en na overleg met de betrokken gemeenteraden;

Gelet op zijn artikel 91/2, dat bepaalt dat een fusie van politiezones enkel op vrijwillige basis kan gebeuren,
d.w.z. op verzoek van de politieraden van de betrokken poly-gemeentelijke politiezones aan de ministers van
Binnenlandse Zaken en Justitie;

Gelet op de recente verklaringen en standpunten van verschillende politieke partijen en actoren betreffende
de fusie van de zes Brusselse politiezones;

Overwegende dat de fusie van de Brusselse politiezones, die vooral door de Vlaamse partijen wordt bepleit,
bedoeld is om het tekort aan mankracht bij de federale politie op te vangen, in het bijzonder voor de taken
waarvoor zij in Brussel verantwoordelijk is (bestrijding van zware criminaliteit, bescherming van
internationale en Europese instellingen, ondersteuning van rechtshandhavingsoperaties, enz. ) en dat het de
bedoeling is van deze partijen, onder invloed van extreemrechtse nationalistische partijen, om de capaciteiten
van de federale politie te verzwakken om een regionalisering of zelfs een opsplitsing van de politie te
rechtvaardigen, zodat de federale staat geleidelijk aan zijn soevereine bevoegdheid verliest;

Gelet op de meerdere verklaringen van de Brusselse minister van Lokale Besturen, de heer Bernard Clerfayt,
en de minister-president, de heer Rudi Vervoort, die onderstrepen dat de federale toewijzing per politieagent
in Brussel lager is dan het nationale gemiddelde, en dat de het samenvoegen van politiezones de nabijheid en
effectiviteit van de lokale politiedienst zou kunnen verzwakken, wat essentieel is voor preventie en kennis op
het terrein;
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Overwegende dat de kwestie van de onder-financiering van de Brusselse politiezones problematisch blijft,
met federale toewijzingen die lager zijn dan het nationale gemiddelde (34.199 euro per politieagent in
Brussel vergeleken met 46.630 euro in Vlaanderen en 53.890 euro in Wallonië), wat volgens de minister de
werkelijke oorzaak van het gebrek aan middelen ter beschikking van de Brusselse politie;

Gelet op de specifieke behoeften van Brussel op het vlak van veiligheid, en dat de huidige dotatie van de
Brusselse zones ontoereikend is;

Overwegende dat het model van de buurtpolitie, met zes verschillende zones, een nauwkeuriger beheer
mogelijk maakt, aangepast aan de lokale realiteit van de 19 Brusselse gemeenten, en dat een fusie het grote
risico inhoudt dat de politiediensten zich van de burgers gaan distantiëren, wat de kwaliteit van de feitelijke
dienstverlening zal aantasten;

In dit verband overwegende dat het systeem van zes politiezones bijdraagt aan de logica van nabijheid door
lokale informatie door te geven aan hogere machtsniveaus en door te reageren op de realiteit die specifiek is
voor elke zone; maar ook dat de buurtpolitie een aanzienlijke toegevoegde waarde heeft in de strijd tegen
criminaliteit;

Overwegende dat de fusie van politiezones het risico met zich meebrengt dat de macht van de burgemeesters
op hun grondgebied op het gebied van de veiligheid en de openbare orde wordt verminderd, en dat een
dergelijke maatregel de weg zou kunnen openen voor een fusie van de 19 Brusselse gemeenten, wat het
lokale en participatieve karakter zou verzwakken van het veiligheidsbeheer in Brussel;

Overwegende dat het Institutioneel Akkoord voor de Zesde Staatshervorming van 10/11/2011 niet voorziet
in een fusie van de Brusselse politiezones, maar in de aanmoediging van een bundeling van bepaalde
administratieve diensten van de politiezones;

Overwegende dat de samenwerking tussen de zes Brusselse politiezones op verschillende niveaus effectief
is: onderhandeld beheer van de openbare ruimte, handhaving van de orde, misdaadbestrijding; dat hiertoe
protocollen zijn gesloten en dat de korpschefs regelmatig bijeenkomen om de samenwerking tussen hun
diensten te versterken;

Overwegende dat de voorstellen om de Brusselse politiezones samen te voegen niet gebaseerd zijn op een
diagnose of audit waaruit blijkt dat zij niet goed zouden functioneren vanwege hun bijzondere structuur of
dat zij in een andere vorm beter zouden functioneren; dat integendeel recente studies, waaronder die van de
Universiteit Gent, aantonen dat een fusie geen enkele meerwaarde zou opleveren voor de efficiëntie van het
werk van de Brusselse politiezones;

Overwegende dat de Gewestelijke Veiligheidsraad, specifiek voor het Brussels Gewest, reeds de coördinatie
en uitwisseling van informatie tussen de zes Brusselse politiezones mogelijk maakt;

Overwegende dat de commandanten van de zes Brusselse politiezones zich krachtig hebben verzet tegen de
fusie van de zones;

Overwegende dat, met uitzondering van de zone Brussel Hoofdstad – Elsene – een uitzondering die
gerechtvaardigd is gezien de specifieke problematiek die haar aangaat – de Brusselse politiezones een
personeelsbestand per inwoner hebben dat lager is dan dat van de 5 grote steden. Zo telt de regio
Montgomery ongeveer 40 VTE/10.000 inwoners, tegenover ruim 55 in Antwerpen of Luik;

Overwegende dat een fusie van politiezones geen antwoord zou bieden dat is aangepast aan de specifieke
uitdagingen van het Brussels Gewest, zoals blijkt uit de ervaring van de enkele zone van Antwerpen, waar de
criminaliteit ondanks centralisatie niet significant is gedaald;

Overwegende dat de zes Brusselse politiezones de veiligheid moeten garanderen van ruim 1,2 miljoen
inwoners en ruim 400.000 pendelaars, vergeleken met 552.787 inwoners in de enige politiezone Antwerpen;
maar ook dat de bevolkingsdichtheid in de Brusselse politiezones twee tot vier keer groter is dan in de enige
politiezone Antwerpen;
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Verder overwegende dat Vlaams-Brabant voor een kleinere bevolking (1 miljoen inwoners) 27 politiezones
heeft, vergeleken met slechts 6 politiezones voor 19 gemeenten in het Brussels Gewest (1,2 miljoen
inwoners);

In dit verband overwegende dat de Brusselse politiezones gemiddeld 3,2 gemeenten per politiezone tellen,
tegenover 2,6 gemeenten in Vlaanderen;

Overwegende dat de Brusselse gemeenten hun opdracht van buurtpolitie, preventie en beheer van lokale
problemen slechts kunnen vervullen als er voldoende budgettaire en personele middelen zijn;

Overwegende dat meer dan 35% van het budget van de Brusselse politiezones afhankelijk is van hun federale
toewijzing, en dat tussen 85 en 90% van dit budget wordt toegewezen aan personeelskosten;

Overwegende dat de Brusselse gemeenten de besparingen waartoe de federale regering heeft besloten om
hetzelfde veiligheidsniveau voor hun inwoners te garanderen, niet hoeven goed te maken;

Tenslotte overwegende dat de KUL-norm voor de financiering van de Brusselse politiezones sinds 2001 niet
meer is bijgewerkt, terwijl de Brusselse bevolking sindsdien met bijna 20% is gegroeid, en dat zij geen
rekening houdt met de elementen eigen aan het Brussels Gewest (wegverkeer, stadscriminaliteit, grotere
activiteit 's nachts en in het weekend, grotere internationale dimensie); dat in dit verband in 2023 uit een
onderzoek van de Brusselse Lokale Besturen (BLB) is gebleken dat het huidige systeem het Hoofdstedelijk
Gewest benadeelt;

Overwegend dat de KUL-norm uiteindelijk leidt tot een jaarlijkse onder-financiering van minstens tussen de
10 en 12% voor de zes Brusselse politiezones;

De Gemeenteraad van Sint-Lambrechts-Woluwe:

herhaalt haar krachtige verzet tegen de fusie van de zes Brusselse politiezones en roept op tot het
behoud van de autonomie van de bestaande zones, en tegelijkertijd tot versterking van de onderlinge
samenwerking;
nodigt de volgende Brusselse federale en gewestregeringen uit om de besprekingen met de
burgemeesters van de 19 gemeenten en de hoofden van de zes Brusselse zones over een versterkte
veiligheid in het Brussels Gewest voort te zetten, door het belang van gemeenschapspolitie te
benadrukken;
vraagt de toekomstige federale regering om de financieringsnorm voor de Brusselse politiezones
(KUL-norm) te herzien om de federale toewijzingen te verhogen, in verhouding tot de bevolking en
de specifieke criminaliteit in Brussel, en niet om de middelen die aan de politiezones toegewezen
worden te verminderen.
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39 stemmers : 26 positieve stemmen, 13 onthoudingen.
Onthoudingen : Amélie Pans, Kurt Deswert, Elsa Boonen, Jorge Diaz Cornejo, Eléonore Simonet, Sarah
Bouchetob, Aurore Le Gal, Catherine de Buck van Overstraeten, Fanny Rateau née Grossin, Els Philips,
Isabelle Hannepin, Fabrice Dury, Fiona Bastien.

ALDUS BESLIST IN ZITTING.

De Gemeentesecretaris, 
(g) Patrick Lambert

De Voorzitster, 
(g) Ariane Calmeyn

VOOR EENSLUIDEND AFSCHRIFT
Sint-Lambrechts-Woluwe

De Gemeentesecretaris,

Patrick Lambert 

 

De Burgemeester,

Olivier Maingain 
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